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Paljud meist teavad, et 
Lusti lasteaia hoone on 
tänaseks päevaks ~40% 
ulatuses kasutuseta? Pea-
miselt lapsevanemad, kes 
oma lapsi igapäevaselt 
lasteaeda viivad ja sealt 
toovad. Isegi neist paljud 
ehk ei märka, et hoone üks 
tiib on õhtuti valgustuseta. 
Ometigi kaasnevad nende 
kasutuseta ruumide ülal-
pidamisega kulutused, 
mis tuleb meil kõigil ühi-
selt kinni maksta.

Otsides ruumidele parimat rakendust pöördume just 
sinu poole!

Saada oma mõtted ja ideed kinnises ümbrikus  Antsla 
Vallavalitsuse postiaadressil, hiljemalt 10. aprilliks 2014. 
Pane kirja, millisel otstarbel kasutaksid Sina neid ruume, kui 
tead, et  aasta jooksul on sinu poolt soovitud kogus 
ruutmeetreid  tasuta. Rentniku kanda jäävad kommunaal-
kulud (küte, vesi ja elekter). Hoone I korruse üldpind on ~195 
m² ja teisel ~260 m². Juurdepääs hoonele kõvakattega teelt.  

Ruumide täpsema jaotuse ja muu olulise infoga saab 
tutvuda Antsla Vallavalitsuses. Kindlasti pea silmas seda, et 
hoone teine tiib on kasutusel lasteaiana, mistõttu ei ole päris 
kõik tegevused hoones võimalikud.  

KALEV JOAB, arenguspetsialist

Äriideede konkurss – 
auhinnaks tasuta ruumid 

kuni üheks aastaks
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Teadupärast on enamik 
eelkooliealistest lastest 
kehaliselt aktiivsed. Nad 
armastavad palju joosta, 
ronida, hüpata jne. Ja mis 
peamine, lapsed tunnevad 
alati heameelt, kui neil 
võimaldatakse liikuda ja 
teha sporti. Liikumisvajadus 
on lastele väga omane ja 
nende liigutusoskuste ja 
vilumuste kujundamine on 
tihedalt seotud kehaliste 
võimete arendamisega.  
Lusti Lasteaias on alati au 
sees peetud laste kehalist 
arendamist. Soojal ajal 
tegelevad lapsed õues eri-
nevate spordialadega aga 
talvel meeldib neile lisaks 
kelgutamisele väga ka 
suusatada.

Lusti Lasteaias on laste-
aialastele suusatamise alg-
tõdesid jagatud lasteaia 
algusaastatest peale. Päris 
mitu aastat on sellega tege-
lenud liikumisõpetaja Leili. 
Oleme huviga jälginud laste 
rõõmu ja visadust, kui 
suusatunnid algavad. Kõige 
raskemaks suusatamise õpe-
tamisel on osutunud aga see, 
et lastele mõeldud suusad on 
varustatud selliste suusa-
sidemetega, mida peab iga 
lapse jaoks eraldi parajaks 
kruvima. Seega ettevalmis-
tus suusatamiseks on võtnud 
tohutu aja ja suusatamise 
õpetamiseks on selle võrra 
jälle vähem aega jäänud. Ka 
õige pikkusega suusakeppe 
oli vähe. 

Juba aastaid oleme unis-
tanud lasteaialastele korra-
liku suusavarustuse ostmi-
sest. Teadupärast aga maksa-

vad korralikud suusad ka 
päris palju ja seepärast olid 
meie unistused siiani ka 
unistusteks jäänud. 

Unistasime ka siis, kui 
Elin Lihten, kes on Hauka 
laada lastehoiu idee algataja, 
pakkus 2013 aasta Hauka 
laada lastehoiu korraldamist 
teiste hulgas ka lasteaed-
nikele, kuna ta ise ei saanud 
seda sel aastal teha. Sead-
sime endale eesmärgiks, et 
lastehoiuteenusel teenitud 
raha eest ostame lastele 
esimesed suusad. Meiega 
liitusid ka „Maale elama“ 
projekti edendajad, kes 
kogusid annetusi laada-
platsil. 

Laada lastehoiule järg-
nesid uued heategevuslikud 
sündmused. Info levis 
potentsiaalsete annetajateni, 
kes meid üles leidsid ning 
tegid omapoolse rahalise 
annetuse suusaprojekti. Nii 
aitas Mihklilaadal korjan-
dust ilmestada rahvamuusik 
Kalev Hellamaa. Oma anne-
tuse tegi kohalik partei IRL 
(see oli IRL valimislubadus, 
et valimiskampaaniast üle 
jääv raha annetatakse Lusti 
Lasteaiale suuskade ostmi-
seks), esimese vallavalitsuse 
liikme palga  annetas Lehar 
Neve lasteaiale. Omapoolse 
suure panuse andis ka laste-
aia hoonet soojustanud fir-
ma „Selista Ehitus“ juhataja 
Indrek Klampe, kes toetas 
projekti materiaalselt ja 
pidas omapoolseid läbi-
rääkimisi suusamüüjatega. 
Ilmselt tänu temale saime ka 
väga hea pakkumise Fisheri 
suusakomplektidele.

Tänaseks oleme lastele 
ostnud 15 Fisheri suusa-
komplekti. Kogu lasterühma 
varustamiseks oleks vaja 
osta veel 5 komplekti ja kaks 
täiskasvanute (saatjate) 
komplekti. Loodame, et idee 
toetajaid on veel ja nad 
leiavad tee meieni. 

Kahjuks pole sel aastal 
meil lumega just priisata, 
kuid vaatamata sellele on 
tänaseks esimesed suusa-
ringid uutel suuskadel 
tehtud. 

Kui seda lugu lugedes 
tekkis kellelgi mõte, et ka 
temal on võimalik toetada 
lasteaialastele ja saatjatele 
suusavarustuse ostmist, siis 
ootame teie lahkeid pakku-
misi Lusti Lasteaias või 
aadressil lusti@antsla.ee. 
Ka võike annetus on suureks 
abiks. Järgmiste suuskade 
ostmiseks on meil praegu 
olemas juba 7 eurot.

Täname kõiki lahkeid 
annetajaid, nii teada olevaid, 
kui tundmatuid. Täna võime 
kindlalt väita, et see tegu 
pole ainult lasteaia, vaid 
palju suurema kogukonna 
tegu. See on hea näide 
sellest, et koos suudame 
palju enam korda saata, kui 
üksi. See on suurepärane 
kogemus erinevate huvi-
gruppide koostöövõimest. 
Suur tänu kõikudele abista-
jatele! 

Unistage julgesti ja teie 
unistused täituvad varem või 
hiljem!

LEILI VÄISA,
Ly Kalmet

Unistustel on kombeks täituda...

Tere, armas Antsla valla 
rahvas.

Olen Antsla vallavanem 
olnud 100 päeva ja arvan, et 
üldine ülevaade Antsla valla 
elust on mul olemas. Olen 
selle 3,5 kuu jooksul koh-
tunud paljude inimestega nii 
Antsla vallast kui ka kau-
gemalt, kuulnud palju eri-
nevaid muresid ja veidi 
vähem rõõme, sest enamasti 
tullakse vallamajja ikka 
mure või probleemiga.

Mul on hea meel näha ja 
kuulda, et meie inimesed 
tahavad ja julgevad märgata 
kõike seda, mis toimub meie 
ümber. Ükski lahendamist 
vajav olukord ei muutu 
iseenesest, kui sellest kel-
lelegi teada ei anta. Ei tohi 
arvata, et vallamajas tea-
takse niigi kõike. Info tuleb 
liikuma saada. Kahjuks peab 
tõdema, et kõiki prob-
leemseid olukordi ei olegi 
võimalik vallavalitsuses 

lahendada, aga me saame 
anda informatsiooni, mida 
edasi teha või soovitada, 
kuhu edasi pöörduda.

Minu käest on mitmeid 
kordi küsitud, et miks Antsla 
vallal ei ole ikka veel abi-
vallavanemat, konkurss ju 
toimus. Abivallavanema 
ametikohale oli 13 soovijat, 
viidi läbi nii dokumendi-  
kui ka vestlusvoor, aga tööle 
ei võetud kedagi. Soovisin 
leida vallamajja majan-
duslike ja tehniliste tead-
mistega inimest, aga täie-
likult sobivat kandidaati 
kahjuks ei osalenud. Praegu 
on abivallavanema töö-
kohustused ära jaotatud 
teiste töötajate vahel ja ma 
arvan, et me saame hak-
kama. Kui on näha, et me 
siiski ei tule vallamajas ilma 
abivallavanemata toime,  
siis kuulutatakse välja uus 
konkurss.

Arvan, et kõige rohkem 
saavad valla arengut mõju-
tada inimesed ise. Kui jätkub 
aktiivseid inimesi, kes 
arendavad ettevõtlust ja 
loovad sellega töökohti, siis 
on ka noortel põhjust peale 
õpingute lõpetamist oma 
kodukohta tagasi tulla. Eesti 
inimene on alati ja igas 
olukorras hakkama saanud, 
küll me saame meie valla ka 
„arengurattale“ tagasi.  
Kindlasti võtab see veidi 
kauem aega, sest kõike 
korraga lihtsalt ei jõua.

Soovin kõigile head tahet 
oma valda ja sellega kogu 
Eesti riiki edasi arendada, 
usku iseendasse, koostöö-
võimet ja sallivust. Hoolime 
üksteisest.

Ilusat Eesti Vabariigi    
96. sünnipäeva.

MERIKE PRÄTZ,
Antsla vallavanem

100 päeva vallavanemana

Antsla Vallavalitsus on 
alustanud valla uue arengu-
kava koostamist. Esimene 
kokkusaamine/arutelu sel 
eesmärgil toimub 12. märt-
sil kell 14.30 Antsla KSK 
saalis.

Antsla valla inimestel 
pole kogemust ega vist ka 
tunnet, et tema arvamisi ja 
ettepanekuid arvestataks 
suurema plaani või kokku-
leppe kujundamisel. Vähe-
malt pole see tänaseni nii 

olnud. Mis aga ei tähenda, et 
uue arengukava koostamisel 
seda head tunnet, kus sa 
mõistad, et just sinu idee või 
mõte oli see, mida oluliseks 
peeti ning millega ka arves-
tatakse.

Esimese kokkusaamisel 
sõelutakse välja ja pannakse 
kirja need tegevused, mis 
vajaksid teostamist eesmär-
gil, et Antsla vallast saaks 
uuendusmeelsem ja hooli-
vam omavalitsus Võrumaal. 

Selle nimel kutsun valla 
elanikke ning ettevõtete 
asutuste juhte arengukava 

koostamisel osalema. Arut-
elu juhivad Margus Timmo - 
Setomaa valdade liidu 
juhatuse esimees ja Ivika 
Nõgel - Võrumaa Arengu-
agentuuri juhataja.

Arutledes ühiselt Antsla 
valla võimaluste üle ning 
otsides paremaid lahendusi 
kitsakohtadele suudame ehk 
ära hoida selle, et 4-5 aasta 
pärast poleks Antsla vald 
mõne teise – suurema valla 
ääremaa või et lapsevane-
mad ei peaks oma güm-
naasiumiastmes õppivaid 
lapsi hakkama saatma Võrru 
või veelgi kaugemale.

Kui hoolid, tule kohale ja 
ütle julgelt välja isiklikud 
seisukohad. Ainult nii saab 
luua positiivseid arenguid ja 
negatiivseid ära hoida.

Tule kohale – Sinu 
arvamus on tähtis ! 

Kohtumiseni 12. märtsil 
kell 14.30 Antsla KSK 
saalis.

Kuidas edasi?

foto: ANDRES SIPLANE

Nii nägi Antslat linna külastaja, pidades raudtee 
piirkonda väga huvitavaks.

25. jaanuari õhtupoolikul 
toimus Antsla Kultuuri- ja 
Spordikeskuse saalis Peeter 
Iheri 60.a. juubeliõhtu. 
Täitus ka 30 aastat orkestri 
dirigendina ja 35 aastat 
õpetajana. Lisaks oma õpi-
lastest/vilistlastest ja kollee-
gidest koosneva orkestri olid 
juubilari õnnitlema tulnud 

60 + 30 + 35 
Võru Muusikakooli brass, 
endine õpilane Heinar Her-
nits ja endine kontsert-
meister Kersti Reimund 
Valgast, Antsla Muusika-
kooli rivitrummarite järel-
kasv (juhendajad Mari ja 
Kadri Vijard), õpetaja Mart 
Margus ja tema kitarristide 
ansambel, soleeris akordio-

nil õpetaja Cathlen Aidla 
ning „klaver põõsas“ orkest-
ri lisajõuna õpetaja Olesja 
Voronjuk. Vanad bändi-
kaaslased tuletasid Peetrile 
meelde noorusaegu, lauldes 
„ hei, hei, hei! Tule jaama! 
Võta kaasa tromboon.“ Juu-
bilari oli austama tulnud 
Peeter Iheri esimene õpetaja, 
maestro Helmut Kostabi. 
Kes oli kohal, see nägi ja 
kuulis!

foto: MARI VIJARD
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Rõõm on  nen t ida ,  e t  
viimasel ajal on õhtused 
meeste korvpallitreeningud 
rahvarohked.

On juhtumeid, kus kohal 
on paarkümmend harjutajat. 
Veel mõni aeg tagasi käis 
treeningutel 5-6 meest. 
Sellise elavnemise korv-
pallimaastikul on tinginud 
vanema generatsiooni män-
gijate uus huvi pallimängu 
vastu. Nimelt osaleb Antsla 
meeskond Võru-Põlva 40+ 
liigas. Koos meestega on tee 
saali leidnud ka nooremad 
harrastajad, kes on taas-
avastanud enda jaoks korv-
pallimängu. Lisaks meestele 
harjutavad usinasti ka noo-
red poisid. Koolinoorte osas 
on seis palju parem, kui 3-4 
aastat tagasi, mil tekkis 
korvpallis mõõnaperiood. 
Tolleaegsed kooli arva-
musliidrid olid huvitatud 
jalgpallist ja teistel tuli 
sellise valikuga paraku lep-
pida. Põhikoolis soovis ena-
mik harjutavatest poistes 
tegeleda just ja ainult jalg-

palliga. Jalgpallipoistele oli 
see aeg muidugi hea, oli 
palju harjutajaid ja oli ka 
konkurents. Praegused noo-
red jalgpallurid on saavu-
tanud arvestatava taseme ja 
on saadud ka esimesed 
tublid tulemused rahva-
liigas.

Korvpalli osas tekitas 
see buum aga ebameeldiva 
tühimiku, mille tagajärjed 
alles hakkavad kaduma.

Põhikooli poiste hulgas 
jagub harjutajaid ja osa-
letakse ka koolinoorte võist-
lustel. Selleks, et konkuree-
rida maakonna parematega, 
tuleks osaleda ka Eesti noor-
te MV-l. See omakorda 
eeldab palju pühendumist 
ainult ühele alale. Vahe 
maakonna paremikuga ei ole 
suur, peamine on kogemuste 
puudumine. Nii Puiga, Park-
sepa ja Kuldre kooli poisid 
osalevad Eesti MV-l. Park-
sepa SK hõlmab kogu Võru 
linna ja noorte puudust neil 
ei ole. Kuldre poisid on 
liitunud Valgaga. Müts maha 
aga Puiga noorte ees, kes 

osalevad Eesti MV-l oma 
kooli poistega ja seda küllalt 
edukalt. 

Kahjuks on Antsla korv-
pallibuum jäänud aastate 
taha. Parematel aegadel 
valitses maakonna korvpalli 
Antsla, seda nii noorte, kui 
ka meeste arvestuses. Mees-
te osas oleme pidanud oma 
liidrirolli paaril viimasel 
aastal vahetama hõbe-
medalite vastu. Selle aastal 
on reaalne heidelda pronks-
medalite eest.

Põhjus on üsna proo-
saline, pole piisavalt tase-
mel mängumehi. Paremad 
pojad on siirdunud elama     
ja töötama mujale. Kodu-
meeskonna aitamine on väga 
episoodiline. Kui kõik on 
paremad, saame ühe mütsi 
alla on reaalne jälle finaalis 
mängida. Selle tõestuseks on 
pääs Eesti valdade tali-
mängude finaalturniirile.

Ka ei ole Antsla mängi-
jaid enam osalemas Eesti 
MV-l esiliigas, kus osaleb 
Võrumaa Korvpalliklubi, 
mis on välja kasvanud SK 

Antsla meeskonnast. SK 
Antsla alustas oma tegemisi 
1997. aastal. Klubi asu-
tamise tingis liitumine vaba-
riikliku tänavakorvpalli-
sarjaga ja osalemine Eesti 
MV-l II liigas.

Smart Streetball etapid 
toimusid Antslas aastatel 
1998-2003. Enim osalejaid 
116 võistkonda oli 1999 
aastal. Kahjuks läks see sari 
hingusele, peale mida jätka-
sime oma Antsla tänava-
korvpallivõistlustega kuni 
2011. aastani. 

Eesti MV-l esiliigas osa-
les SK Antsla 2006.aastani, 
mil saavutati III koht. 
Edaspidi mängiti juba KK 
Võru nime all. Parim saa-
vutus on 2010 a. I koht ja 
pääs meistriliigasse. Kah-
juks ei tehtud toona kõige 
targemaid valikuid ja debüüt 
meistriliigas jäi lühikeseks. 
Peale seda on järjepidevalt 
küll esiliigas osaletud, kuid 
erilise eduta. Antslakaid ei 
ole võistkonnas juba vii-
mased paar aastat.

Sedavõrd tublim on 40+ 
meeskonna uus ärkamine ja 
II koht Võru-Põlva 40+ 
liigas 2013.aastal. Sellel 
aastal on peetud kaks män-
gu ,  mis  mõlemad  on  
õnnestunud võita. Hetkel on 
Antsla meeskond liidri-
positsioonil, mis ei tähenda 
muidugi sinna jäämist 
turniiri lõpuni.

Loodan, et harjutamis-
lust ei kao ja treeningutega 
liituvad üha uued harjutajad.

KALLE SAMARÜÜTEL

Maakonna meistrivõistluste 
lähiaja mängud kodu-
väljakul.
P  23.veebr.  13.00  Antslas
R 14.märts  19.00  Antslas

Korvpallurite tegemised
foto: RAIT KOCH 

Tänases ja aprillikuu valla 
lehes anname lühiülevaate 
Antsla Gümnaasiumis tegut-
sevatest õpilasfirmadest.

Õpilasfirma programm 
on ehitatud üles väikefirma 
tegutsemise põhimõtetele. 
Õpilased loovad oma firma, 
valivad toote, jagavad ame-
tid ja tööülesanded. Firma 
loomise eelduseks on äri-
plaan, mida tegevuse käigus 
järgitakse. Õpilased too-
davad ja müüvad oma too-
teid või osutavad teenuseid, 
firmad lõpetavad oma tege-
vuse kooliaasta lõpus. 

Õpilasfirmas töötamise 
käigus omandatakse juhti-
mise ja meeskonnatöö 
oskusi. Aktsionäri või juhina 
osaletakse otsuste vastu-
võtmises. Kogu tegevuse 
vältel peetakse finants-
arvestust ja õpilasfirma tege-
vuse lõpetamisel koos-
tatakse aastaaruanne. Õpi-
lasfirma maksab palka oma 
töötajatele. 

Junior Achievement Ees-
ti õpilasfirma on ettevõtlus-
õppe programm gümnaa-
siumiastme õpilastele .  
Õpilasfirmade katusorga-
nisatsioon on Junior Achie-
vement Eesti SA.  Junior 
Achievement Eesti prog-
rammide tähtis põhimõte on 
"Õpime tegevuse kaudu!" 

Antsla Gümnaasiumis 
töötab käesoleval õppeaastal 
viis õpilasfirmat, neli õpilas-
firmat tegutsevad ettevõtlus-
õppe raames ja üks õpilas-
firma on ellu kutsutud õpi-
lasesinduse poolt.

Õpilasfirma ChupaPen 

Õpilasfirma ChupaPen 
toodab ja müüb pasta-
pliiatseid, mille otsas on 
pulgakomm.  “Märkasime, 
et tundides mõeldes närivad 
õpilased tihti pastapliiatsit, 
sellepärast otsustasime ha-
kata tootma pastapliiatseid, 
mille otsas on pulgakomm.” 

asutajad ja aktsionärid on:  
Taisto Tamm – tegevdirektor 
Rauno Niilus– finantsjuht 
Kert Jallai – turundusjuht 
Markus Tavel – tootmisjuht

Chupapen koosneb jõu-
paberist, pastapliiatsi terast 
ja pulgakommist. Toode on 
käsitsi valmistatud ning 
sobib kasutamiseks igas 
vanuses inimestele, kes 
kirjutavad pastapliiatsiga ja 
armastavad magusat. 

Õpilasfirma ChupaPen 
on osalenud  Tartu õpi-
lasfirmade laadal ning 
Antsla Gümnaasiumi hea-
tegevuslikul jõululaadal.

Õpilasfirma ChupaPen 
hüüdlauseks on: “Ära näri 
mõeldes pastapliiatsit, vali 
selle asemel ChupaPen ning 
saad nautida magusat pulga-
kommi.“ 

Õpilasfirma Carpet  
koosseisu kuuluvad:  Karo-
liina Kopli – tegevdirektor, 
Triin Tuulas – finantsjuht, 
Sälly Veesaar – kunstiline 
juht, Merilin Kalda – toot-
misjuht, Seliina Pärna – 
müügijuht

Õpilasfirma Carpet too-
dab kaltsu- ja kilevaipu. 
Eesmärgiks on taaskasutus. 
Vaipade valmistamiseks 
vajalik materjal saadakse 
juba kasutatud riietest või 
kilekottidest. Sobivad vanad 
peetud riideesemed, vanad 
seismajäänud kangad, kõik-
võimalikud kilekotid. Vaipu 
saab kasutada mitmel ots-
tarbel, näiteks saab riidest 
vaibaga lihtsalt põrandat 
katta, kilest vaipu saab 
kasutada  vannitubades ja 
esikutes. Väiksemate vaipa-
dega saab katta toole ja 
tumbasid, või kasutada 
lemmikloomade pesadena. 
Firma on osalenud  Tartu 
Õpilasfirmade laadal ja 
Antsla Gümnaasiumi hea-
tegevuslikul jõululaadal. 
Laadad pole ainuke võima-
lus endale saada firma 
Carpet toodangut. Osta saab 
ka otse firmast.

Aprillikuu vallalehes 
tutvustame õpilasfirmade 
Nili Recycle, ÕF Genius 
C a l e n d a r s  j a  T ä r i n g  
tegemisi. 

LIIVIA REBANE

Läbi õpilasfirma 
ettevõtlikuks nooreks

foto: 
ANDRE LUIK  Õpilasfirmade laadal Tartus

Lihtsuses peitub võlu. Seda 
selget, aga mõjusat tõdemust 
toonitatakse ikka ja jälle. 
Ajal, mil haridussüsteemis 
toimuvad suured muutused, 
on oluline mõista, mis on 
noorte vajadused ja seisu-
kohad antud küsimuses. 
Noored leiavad, et vaja oleks 
paindlikku haridussüsteemi, 
mis arvestaks rohkem indi-
viidi iseärasustega ja õpe-
taks juba maast madalast ise 
algatusvõimet üles näitama.

Möödunud kuu lõpus 
Antslas toimunud Võrumaa 
arendustöötajate ümarlauas 
arutleti ka põhjuste ja 
eelduste üle, miks noored 
Võrumaalt lahkuvad. Ühe 
põhjusena toodi välja teiste 
linnadekõrgemat koolide 
haridustaset. See on koht, 

kus nii noored ise, nende 
vanemad ja ka õpetajad 
saavad mõelda, millised on 
võimalused olukorra paran-
damiseks.

Reaalse lahendusena 
saab välja pakkuda haridus-
programmi „Ettevõtl ik 
kool“, mis on alguse saanud 
2006. aastal Ida-Virumaal 
ning on suunatud ettevõtliku 
õppe integreerimisele kooli-
süsteemi, et tõsta hariduse 
kvaliteeti ja seeläbi noorte 
edukust elus. Ettevõtlikus 
õppes on hariduse ees-
märgiks seatud ettevõtliku 
hoiaku kujundamine läbi 
mitmekülgsete praktiliste 
tegevuste ning õpilaste 
aktiivse osalemise õppetöö 
kujundamisel. Tegemist ei 
ole eraldi õppeainega, vaid 

Ettevõtlik kool
uudse õppesüsteemiga, mis 
võimaldab kooliaineid oma-
vahel ühendada.

Õpilased õpivad algatust 
üles näitama, meeskonna-
tööd tegema, vastutust 
võtma, olema hooliv ja 
arvestav. Need oskused on 
igati vajalikud elus edukalt 
hakkama saamiseks ning 
võivad olla ka motivaatoriks 
oma ettevõtte asutamisel. 
Kuna ühiskond kiiresti muu-
tub, siis vastavate omaduste 
arendamine aitab valmis olla 
töökohtadeks, mida tänasel 
päeval veel ei eksisteeri, aga 
mis tulevikus peale õpinguid 
juba loodud on.

„Ettevõtlik kool“ ühen-
dab omavahel nii õpilased, 
vanemad kui ka õpetajad. 
Selline mitmest huvigrupist 
koosnev koostöö aitab kaasa 
ka kogukonna arengule, ku-
na tehakse midagi reaalselt 
ära. Õppetöö on huvitavam 

ja sära tuleb silmadesse nii 
õpilastele kui ka õpetajatele.

„Ettevõtliku kooli“ võr-
gustikku kuuluvad haridus-
asutused, kes on oma õppe-
asutuses seadnud hariduse 
eesmärgiks ettevõtliku elu-
hoiaku kujundamise läbi 
õppetöö toetudes riiklikule 
õppekavale. Tänaseks on 
võrgustik on laienenud küm-
nesse maakonda. Võrumaal 
on projektiga ühinenud: 
Kuldre Põhikool, Kääpa 
Põhikool, Meremäe Põhi-
kool, Mõniste Põhikool, 
Rõuge Põhikool, Urvaste 
Põhikool, Varstu Keskkool, 
Vastseliina Gümnaasium, 
Vastseliina Internaat. 

Huvitatud koolidel on 
võimalik saada teavet antud 
programmi kohta Võrumaa 
A r e n g u a g e n t u u r i s t  
www.vaa.ee

CORALY RAMMUL

Kui 2009. aasta alguses alustati Tsoorus välja selgi-
tama aasta parimat mälumängurit, seati üles üpris 
kõrge latt – muuta Tsooru piirkonnaks, kus igal aastal 
korraldatakse valdadevahelised mälumänguturnii-  
rid. Viis aastat on korraldajad selle nimel tublit tööd 
teinud. Rõõmu valmistab just see, et kes kord mängu 
tulnud, see loobuma ei kipu. Nii on näiteks esimesest 
võistluspäevast tänaseni mängimas Irina Horg, Aivar 
Jõevere, Ülle Lehtsalu, Andrus Niilus, Sirle Nurk, 
Krista Puija ja Ene Sõmer. Järjest lisandub uusi 
huvilisi. Värskendava tõuke andsid sügisesed 
valimised. Nimelt pani valimisliit Me Elame Siin välja 
oma võistkonna ja kutsus mängima ka valimised 
võitnud erakonna Isamaa ja Res Publica Liidu. Siiski 
arenguruumi jagub. Nii võiks näiteks valla noorte-
volikogu kutsuda mängima gümnaasiumi õpetajad. 
Üllatanud on perekond Eili ja Tõnu Valling, kes        
seni esinenud avalikus seltskonnaelus tagasihoidlikult, 

Eesmärk ja järjepidavus viib tulemusteni 
aga mälumängus mängivad võrdväärsete 
partneritena meie turniiril esinumbriks tõusnud 
võistkonnaga Kostilised (Aivar Kroonmäe, 
Reiko Kroonmäe ja Viljar Libba). Viimasel korral 
oli kohal Rõuge valla esindusvõistkond ja ka 
Urvastest on plaanitud tulla kaasalööma ning see 
sütitabki lootust, et mälumänguturniir võib kuju-
neda valdadevaheliseks. 

Iga kuu viimasel pühapäeval meelitavad 
Tsooru rahvamajja just Ene Viimse poolt 
kokkupandud huvitavad küsimused, kus tule-
muste võrdlustabel jääb teisele kohale. Selle 
hooaja viimane kokkusaamine toimub 16. 
märtsil. Sõpruskohtumise nime all on aastaid 
lõpumängus osalejate arv suurem olnud ja küsi-
musi rohkem olnud, nii et peamurdmist jätkub. 

Tule mängima, parem hilja, kui mitte kunagi! 

KALLE NURK, 
Tsooru rahvamaja juhataja

foto: KALLE NURK
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Talvekoolivaheajal kogu-
nesid Võrumaa noored nel-
jaks päevaks Rõugesse, et 
arutleda teemal noorte võim 
ja ühiskond. Antslat esin-
dasid Annely Veidik, Fer-
dinand Rauba, Kertu Reva ja 

vallavanem Merike Prätz 
ning vallavolikogu esimees 
Kurmet Müürsepp.

Saime teadlikumaks süs-
teemidest, mille osad me 
oleme. Jalgratta näitel tehti 
selgeks, et oleme justkui 

osad jalgrattast, mis saab 
liikuda tänu sellele, et need 
osad on olemas ning vahel 
vajavad need hooldamist, 
parandamist ja vahetamist 
selleks, et liikuda edasi. 
Saime teada, et süsteem 
sõltubki meist enesest ja on 
just nii hea, kui meie ise 
sellesse oma positiivsust 
panustame.

Vallajuhtidega sai rää-
kida võimust – kuidas 
nemad on jõudnud otsustaja 
rolli, mida nad arvavad 
noorte võimust ja kuidas 
koos töötada selle nimel, et 
meie noored jääksid Võru-
maale.

Läbi erinevate mängu-
liste tegevuste saime proo-
vida võimu tunnet – kuula-
sime üksteise jaoks olulisi 
probleeme Võrumaal prae-
gu; otsustasime, mis on 

Käisime noorteseminaril Rõuges
oluline noorsootöös meie 
kogukonnas; saime küla-
koosolekul teha läbi eri-
nevaid rolle; saime üksteist 
tundma läbi erinevate mees-
konnamängude jne. Tegime 
SWOT-analüüsi ja jõudsime 
järeldusele, et emake maa 
päästab Võrumaa. 

Oma kogemusi jagasid 
meiega Võru maavanem 
Andres Kõiv, riigikogu liige 
Kalvi Kõva, Euroopa Ko-
misjoni Eesti Büroo esindaja 
Hannes Rumm, europarla-
mendi saadik Ivari Padar ja 
Eesti Noorteühenduste Lii-
dust Kuldar Adel.

Saime teada, et oluline 
on vaadata tulevikku ja olla 
innovatiivne. Toimub rah-
vastiku vananemine ja elu-
kestev õpe on üha enam 
päevakorras; et kasvatada 
endale „poliitilist kapitali“ 
tuleb kaasa lüüa kogukonna 
tegevustes; Euroopa Liit 
annab meile liikumis- ja 
õppimisvabaduse, mis oma-

12. jaanuaril 2014. aastal 
toimus Antsla noorteklubis 
Antsla valla Noortevolikogu 
istung. Osa võttis 8 noorte-
volikogu liiget, noorsoo-
töötaja Kertu Reva, valla-
volikogu esimees Kurmet 
Müür sepp  j a  a r engu -
spetsialist Kalev Joab. Päe-
vakorras oli Võrumaa noorte 
sõbrapäeva arutamine,  
tagasiside Võrumaa osa-
luskohvikust, liikmete üles-
anded ja nende täitmine ning 
jooksvad 

Kavas on 

küsimused.
Kurmet Müürsepp tut-

vustas vallavolikogu tule-
vast päevakorda – staadioni 
renoveerimisega seondu-
vast, Lusti Lasteaeda viiva 
kõnniteede laiendamisest ja 
päevakorda tulevast Eesti 
Avatud Noortekeskuste 
Ühendusega liitumisest.

14. veebruaril toimub 
Antsla KSK-s Võrumaa 
noorte sõbrapäev, mida 
aitavad läbi viia noorte-
volikogu liikmed. 

Antsla valla Noortevolikogu 
tegemistest

mängida külla tulevate 
noortega meeskonnamänge, 
võimalik on lasta end 
fotostuudios pildistada, õhtu 
lõpetab disko ja lasershow.

Lisaks on noortevoli-
kogul ja õpilasesindusel 
plaanis teha kevadvaheaja 
alguses kahepäevane semi-
nar, kus üheskoos võetakse 
arutlusele Võrumaa Osalus-
kohviku teema seoses noorte 
aktiivsusega kogukonnas. 
Paljud seminarist osavõtjad 
tahaksid rohkem teada saada 
vallavalitsuse tööst, kuidas 
suurendada koostööd nende 
ja noorte vahel ning kuidas 
jõuab noorte hääl otsusta-
ja ten i .  Seminar i le  on  
oodatud antud teemast 
huvitatud noored! Rohkem 
infot meie tegevuste kohta 
saab Antsla valla Noorte-
volikogu Facebooki lehelt.

ELIIS RIIVIK,
A n t s l a  v a l l a  N o o r t e -
volikogu liige

MTÜ Anzen Arendusselts 
korraldab 1. märtsil Uue-
Antsla rahvamajas visi-
oonikonverentsi “Vana-
Antsla mõisakompleksi roll 
Antsla ja Urvaste piirkonna 
arengumootorina”. Konve-
rents toimub kell 10-16, kor-
raldamist toetavad Kodani-
kuühiskonna Sihtkapital, 
Antsla vald ja Veski Pubi. 
Vabatahtlikena on korralda-
jatel abis õpilased Antsla 
Gümnaasiumi 10. klassist.

Vana-Antsla mõisa ja 
koolikompleksi saatus on 
viimase aasta jooksul päris 
paljude inimeste huvi-
orbiidis olnud, seda nii 
mõisa kohalolu tõttu sot-
siaalvõrgustikus Facebook 
kui ka kooli lõpliku sul-
gemise tõttu. Nüüdseks on 
Facebooki sõpruskonnast 
moodustunud seltskond 
järgmise etapina võtnud 
nõuks korraldada visiooni-
konverentsi, et olulist teemat 
– mis võiks saada mõisa-
kompleksist ja Vana-Antsla 
alevikust edasi – sisuliselt 
arutleda. Konverentsile on 
kutsutud osalema kohalikud 
võimuesindajad, ettevõtjad 
ja aktiivsed inimesed lähi-
valdadest.

Esinejateks on Valdo 

Praust, kes räägib Vana-
Antsla mõisa ja piirkonna 
ajaloost, Külli Must ja Ülo 
Needo räägivad oma koge-
mustest mõisa kui võima-
luse ära kasutamisega, MTÜ 
Anzen Arendusseltsi liige ja 
konverentsi korraldusmees-
konna liige Egge Kulbok-
Lattik viib aga osalejate 
mõtted piirkonna arengule 
laiemalt.

Loodame, et konverentsi 
tulemusel saab selgemaks, 
kas ja millisena nähakse 
mõisa rolli piirkonna elav-
dajana ning kas see üle-
peakaela võimalik on. Kes 
teab, ehk saabub kaudselt 
selle sama konverentsi 
mõjul ka uus ja lootusrikkam 
peatükk mõisa ja Vana-
Antsla aleviku eksistentsis.

Registreerimine: e-mail:
Anzen.Arendusselts@     
gmail.com
tel: 5623 2119 (Merilyn 
Püss, projektijuht)
Google lingil: 
https://docs.google.com/ 
forms/d/1gJkwhn5Sy5ilTH
LjqexsfcIxRUjZdbBdcMqq
Ji696K0/viewform

MTÜ Anzen Arendusselts

Konverentsil arutatakse 
Vana-Antsla mõisa ja kohaliku 

piirkonna arenguvõimalusi
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Mitmed kohalikud on ikka ja 
jälle uurinud: „Mis ettevõtte 
see on, kes Antslas miskit 
villa teeb?“ Nüüd, aasta alul, 
mil WERROWOOL OÜ-le 
omistati 2013. aasta kesk-
konnasõbraliku ettevõtte 
üldvõitja tiitel, on hea hetk 
Antslas tootmisega tege-
levast ettevõttest pikemalt 
kirjutada. Auhinnalaualt sai 
ettevõte SA Keskkonna-
investeeringute Keskuse toel 
valida välja keskkonna-
tulemuslikkuse või enese-
täienduseks auhinna, mille 
maksimaalne väärtus on             
35 000 eurot. Palju õnne!

WERROWOOL on ala-
tes 2007. aastast tegelenud 
tselluvilla müügi ning pro-
pageerimisega Eestis. Alates 
2011. aastast alustati tege-
vust tootjana ja seda just 
Antslas. Ettevõte on loonud 
materjali turustamiseks ning 
paigaldamiseks üle-Eestilise 
tselluvillapaigaldajate võr-
gustiku. WERROWOOL 
OÜ on Eestis juhtiv tsellu-
villa müüja omades hin-
nanguliselt üle 60% Eesti 
turumahust. 

Esitasin mõned küsi-
mused Andres Sütt´ile, kes 
on ettevõtte tootmisjuht.
Mis asi on tselluvill ja 
milleks ta hea on? 
Tselluvill on vanapaberi 
purustamise järel valmiv 
kiuline materjal, mida tööt-
lemise järel kasutatakse 
peamiselt soojustusmaterja-
lina, kuid lisaks ka teede-
ehituses ning hüdrokülvis. 
Hea on see kodude ja hoo-
nete soojustamiseks, paistes 
silma mineraalpuistevil-
ladest parema soojapidavu-
sega, kui ka keskkonna-
säästlikkust arvesse võttes. 
Kas ettevõttel on lisaks 
Antslale ka mujal Eestis 
tootmisüksusi ning kust 
pärineb peamine tooraine? 
Antsla tootmisüksus on 
ainus ning selle võimsusest 
peaks lähiajal piisama. 
Peamine tooraine ehk 
ajalehepaber tuleb meile läbi 
käitlusfirmade Eesti lugeja-
telt. Meie eesmärgiks on 
koguda see võimalikult 
lähedalt, et materjali liiguta-
mise jalajälg oleks mõistlik.

Ettevõttel asub müügi-
kontor ka Tartus. Selle 
väikesele pinnale vaatamata 
toome uhkusega välja, et 
asume majas, millel on 
päikesepatareide park ehk 
majas toodetakse lisa-
energiat päikese abil.
Olete tegutsenud Antslas 
mitmed aastad. Mis on siin 

ettevõtlusega tegelemisel 
suurimaks probleemiks?
Kohusetundliku ja tervete 
eluviisidega tööjõu leidmine 
on vaieldamatult suurimaks 
probleemiks. Võime oma 
kogemusest kinnitada, et 
tootmise valdkonnas töö-
puudust ei ole, vaid valitseb 
tööjõupuudus. Meil on prae-
gu väga hea meeskond, aga 
vajame töökäsi juurde, mis-
tõttu on huvilised oodatud 
endas t  märku  andma.  
Palgatase on meil hea ja 
tööpanust arvestav. Tõtt-
öelda, muid puudusi ei oska 
välja tuuagi. Võttes arvesse 
meie kaubateid, siis asukoht 
on meile igati sobilik. 
Kui ootaksite suuremat 
toetust ja tuge omavalit-
suselt siis millises vald-
konnas? (infra, reklaam, 
tööjõuga seonduv, vms ) 
Eks ettevõte peab ise hak-
kama saama, aga kohalik 
kaasaaitamine ja mõistmine 
on tervitatav. Omavalitsuse 
aktiivsus tutvustada vallas 
tegutsevaid ettevõtteid nii 
nagu käesolevas artiklis, on 
väga hea mõte. Kindlasti 
peaks omavalitsus toetama 
tervetest eluviisidest lähtu-
vaid algatusi, et inimesed 
õpiksid iseendast hoolima. 
Milles seisnes konkurss?
Keskkonnasõbralikud ette-
võtted valitakse kolmes ka-
tegoorias: keskkonnasõbra-
lik toode või teenus, kesk-
konnasõbralik tootmisprot-
sess ja keskkonnajuhtimi-
ne. Iga kategooria jaoks, kus 
osaleja soovib teistega rinda 

pista, tuleb esitada põhjalik 
taotlus ning kirjeldus oma 
tegevuse kohta selles vald-
konnas. Esitatud ankeetide 
alusel ja ilmselt ka kolman-
datelt osapooltelt saadava 
lisainfo alusel valib spetsia-
listidest žürii parimad. Kon-
kursil edu saavutamiseks on 
kaks olulisimat eeltingi-
must: 1) tegutsemine vald-
konnas, mis lahendab mingi 
keskkonnaprobleemi, või 
keskkonnahuvide seadmine 
samale pulgale ärihuvide-
ga; 2) konkursil osalemine ja 
põhjalik ettevalmistus.

Meil õnnestus saavutada 
esikoht keskkonnajuhtimise 
kategoorias ning esikoha 
jagamine moelooja Reet 
Ausi AusDesign OÜ-ga 
keskkonnasõbraliku toote 
või teenuse kategoorias. 
Ning kategooriate kokku-
võttes ka üldvõit.
Eesti hindamiskomisjon 
otsustas teid esitada Eu-
roopa Konkursile, seda 
keskkonnajuhtimise kate-
goorias. Millal võib sealt 
häid uudised kuulda?
Meie jaoks on suur tun-
nustus olla Eesti saadikuiks 
rahvusvahelisel konkursil. 
Jätkame oma tavapärast tööd 
ning lisaks valmistame ette 
konkursil osalemise mater-
jale. See on pikk protsess, 
kuid oleme aru saanud, et 
valikud tehakse käesoleva 
aasta lõpus kuskil Euroopas 
toimuval valdkonna konve-
rentsil.
KALEV JOAB,
 arenguspetsialist 

Werro Wool

Nii nagu paljudes teistes 
tiheda inimasustusega piir-
kondades, on ka Antsla valla 
tiheasustusaladel tekkinud 
suured vareslaste kolooniad. 
L innakeskkond  pakub  
vareslastele mitmekesist 
toidulauda lahtiste prügi-
kastide, mahavisatud toi-
dujäätmete ning katmata 
kompostihunnikute näol. 
Inimene loob linnalindudele 
soodsad tingimused leviku 
suurenemiseks, jäädes ise 
kannataja rolli. Vareslased 
tekitavad inimestele eba-
meeldivusi nii lärmi, agres-
siivse käitumise kui välja-
heidetega.

Linnalindude ohjami-
seks on eri paigus proovitud 
rakendada mitmesuguseid 
meetmeid, ükski neist pole 
osutunud piisavalt efektiiv-
seks, sest inimestega lähes-
tikku elavatel lindudel 
kujuneb välja suurem talu-
vus- ning kohastumisvõime. 
Näiteks pesade lõhkumine 
või munade hävitamine 
tekitab olukorra, kus koloo-
niad jagunevad ning suu-

Kuna vareslaste kisa 
eriti Hauka kaupluse ümb-
ruses Põllu tänaval on 
lähiümbruse elanike jaoks 
lausa väljakannatamatu, on 
lähiajal kavandatud varese-
pesade puulatvadest alla-
toomine selles piirkonnas. 
Samal ajal harvendatakse 
puuvõrasid, et muuta lindu-
dele puud pesaehituseks 
vähem sobivaks. Tööd on 
kavandatud Keskkonna-
ametiga kooskõlastatult läbi 
viia veebruaris enne, kui 
algab pesitsusperiood. Tege-
mist on lindude elutegevust 

renevad. Kui ühest kohast 
õnnestub koloonia ära 
kaotada pesapuude raiumi-
sega, pesade jätkuva lõh-
kumisega või muude meet-
metega, kolitakse koloonia 
teise piirkonda. Lindistatud 
hädakisa ja hoiatushäälit-
suste kasutamise mõju on 
lühiajaline, lisaks kohane-
vad linnud erinevate hirmu-
titega ega reageeri lõpuks 
hirmutamisele. Arvukuse 
piiramisele reageerib iga 
looduslik populatsioon tava-
liselt arvukuse mitmekordse 
tõusuga.

häiriva sammuga, mis ei 
pruugi küll anda pikaajalist 
efekti, kuid loodetavasti mõ-
neks ajaks saavad inimesed 
rahu.

Samas peaks iga inime-
ne jälgima, et oma tegevu-
sega ei soodustataks vares-
laste arvukuse tõusu. Tuleb 
igal moel takistada lindude 
ligipääsu toidujäätmetele - 
prügi mitte maha visata, 
linde mitte toita, prügi-
kastide kaaned hoida kinni, 
kompostiaunad olgu kas 
kinnised või võrguga kaetud.

Abiks võib olla ka vares-
laste looduslike vaenlaste 
linnameelitamine – ora-
vatele sobivate  pesapaikade 
loomine näiteks okaspuude 
osakaalu tõstmisega, kaku-
listele sobivate  tihedate  
põõsastike rajamine. Inten-
siivne hävitamine kutsub 
esile vastupidise efekti, 
looduslikule tasakaalule 
kaasaaitamine aitab arvu-
kust stabiliseerida ja vaos 
hoida.
LIANA NEEVE,
haljastusspetsialist

Linnud linnas

korda elavdab majandust; 
tänased eurosaadikud on 
enamus jõudnud niikaugele, 
kuna on olnud mõne noor-
teühenduse liige ja „võim 
vedeleb maas“; katuse-
organisatsioonid (ENL, 
ENTK, EANK jne) viivad 
noorte arvamuse otsusta-
jateni.

Viimasel päeval tegime 
plaane tulevikuks ja leidsi-
me, et oluline on teha roh-
kem ühiseid üritusi: matkad, 

väljasõidud, üritused, suve-
päevad, kus noored ise on 
korraldajad ja tulevased 
Võrumaa võimukandjad.

KERTU REVA
Antsla Kultuuri- ja Spordi-
keskuse noorsootöötaja

Vaata ka: http://antslavnvk.
blogspot. com 

foto: KERTU REVA

KERTU REVA joonistus

foto: KALEV JOAB
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VEEBRUAR
18.02 Parksepa ansambel 
ja kapell "Vannamuudu" 
kontsert Antsla KSK-s
20.02 Raamatu "100 aastat 
Lepistu koolimaja" esitlus 
Tsooru Rahvamajas Eesti 
Vabariigi 96. aastapäevale 
pühendatud kontsert 
Antsla KSK-s
23.02 Eesti Vabariigi 
aasta-päeva pidulik 
jumala-teenistus Antsla 
EKB Koguduses
Suusad lumme 4. etapp ja 
Hauka kolmik-
suusatamine Pärsimäel
Tsooru mälumängur 2014  
V etapp Tsooru Rahvamajas
Antsla valla Noorte-
volikogu istung
24.02 Eesti Vabariigi 
aasta-päeva pidulik 
rivistus Antsla kesklinnas
28.02 Tanel Joametsa 
klaverikontsert Antsla 
KSK-s

MÄRTS
01.03 Vana-Antsla Mõisa 
Visioonikonverents 
Uue-Antsla Rahvamajas
01.03 Rock Hotel Linda 
Rahvamajas
02.03 Vastlapäev Tsoorus
04.03 Vastlapäev Antsla 
noorteklubis ja Kobelas
05.03 Eesti kontsert: Heigo 
Rosin, Johan Randvere 
Antsla KSK-s
06.03 Tüdrukuteõhtu 
Antsla noorteklubis
08.03 Naistepäevapidu 
ansambliga "Melody" 
Antsla KSK-s
Tsooru külateatri näite-
mängu esietendus koos 
puhkeõhtuga Tsooru 
Rahvamajas
09.03 Suusad lumme                  
5. etapp Pärsimäel
12.03 Antsla valla 
arengukava koostamise               
I koosolek Antsla KSK -s
12.03 Antsla valla noorte 
ja noortejuhtide 
kohtumine Antsla KSK-s
14.03 Emakeelepäeva 
kontsert Antsla KSK-s
15.-16.03 Antsla valla 
noorteseminar
20.-21.03 Noorte kevad-
päevad Antsla noorteklubis
21.-22.03 Lauatennise-
turniir “Tsooru meister 
lauatennises 2014” Tsooru 
Rahvamajas
23.03 Tsooru mälumängur 
2014 finaal Tsooru Rahva-
majas
29.03 Lõuna-Eesti mees-
ansamblite päev Antsla 
KSK-s

APRILL
02.04 Vana Baskini teatri 
etendus "Südamesõbrad" 
Antsla KSK-s
11.04 Hooaja lõpupidu 
Antsla KSK-s
16.04 Antsla valla 
rattatuur, Antsla linn
22.04 Jüriööjooks Antsla 
laululaval
23.04 Jüriööjooks Tsoorus
26.-28.04 Antsla EKB 
Koguduses kevadlaager 
lastele ja noortele

KUHU MINNA, 
MIDA TEHA
Kuupäevad võivad üritustel 
muutuda. Täpsem info 
www.antsla.ee/kalender

Kalle Nurga ja Peeter Lastingu kolmeaastane töö ja vaev 
saavad lähiajal vääriliselt „tasutud“. Trükikojast Pakett väl-
jub veebruari lõpus Antsla valla mõistes tõeline suurteos – 
„100 aastat Lepistu koolimaja Võrumaal“. Möödunud 
suve pühendasid autorid täielikult ainult raamatu 
kokkupanemisele. Märtsis on raamatu esitlusüritus Tsooru 
rahvamajas. Jälgige reklaami.

Kuna tegemist on enam kui 500 leheküljelise värvitrükis 
A4 formaadis raamatuga, on trükikulud märkimisväärsed. 
11 000 eurosest köitmiskulust on 3400 euro ulatuses raa-
matu väljaandmist toetanud Kodanikuühenduse sihtkapital, 
Kultuurkapital ja Antsla vallavalitsus. Väikene osa rahast on 
saadud raamatu ettetellijatelt. Valdav enamus tuleb raamatu 
koostajate ja nende lähedaste isiklikelt pangaarvetelt, mis 
loodetakse tagasi saada raamatu ostjatelt.

Sisuliselt kirjeldab raamat hariduselu arenguid Lepistus 
viimase 100 aasta jooksul. Varasemaid aastaid on käsitletud 
episoodiliselt. Raamat sisaldab sajakonna kooliga seotud 
inimeste mälestusi ning rohkelt väärtuslikku fotomaterjali.

Raamatu ühele koostajale pakkus palju avastamisrõõmu 
kooli sõjaaegne periood, millest ta varasemalt oli vähe kuul-
nud. Arhiivides käies ja vanu ajalehti sirvides osutus        
legendiks rahva seas levinud jutt, et 1937. aastal istutas riigi-
vanem Konstantin Päts kooli parki tamme. Küll aga ilmnes 
mitmeid teisi huvitavaid seiku.

Tundes huvi, millest pajatab Tsooru piirkonda tutvustav 
kolmas raamat, vajus Kalle mõttesse. Juba esimese raamatu 
„100 aastat Luhametsa küla Võrumaal“ valmimise järel 
tõotanud ta millegi samalaadsega tulevikus enam mitte 
tegelda. Möödus vaid aasta, kui uutest mõtetest said teod 
ning kolme aastase töö tulemus – kohe trükivalgust nägev 
raamat on täna reaalsus.

Kes minevikku ei mäleta, elab tulevikuta! 
KALEV JOAB

Väärt raamat!

Ostan selle aasta 
kinniseid männikäbisid.  

Tel 5845 0278

Viiendat järjestikkust aastat!

Boose Selts pidas neljandat 
aastat järjest Linda jahi-
meeste ja KöögiKatadega 
uusaasta tervituspidu. See-
kord oli sekka kutsutud ka 
Linda Rahvamajas tegutsev 
rahvatantsurühm Särts koos 
juhendaja Ruth Kõivistoga.

Jahimehed koos naistega 
jagasid lahkelt oma saaki 
salvest ja KöögiKatad vor-
misid selle maitsvaks toi-
duks peolauale ning pidu 
võiski alata.

Kui kõigi seltside esin-
dajad olid tervitussõnad 

öelnud ja omavahel tutta-
vaks saadud, tehti väike 
kehakinnitus ja läks tralliks, 
mille eestvedajateks kuju-
nesid Särtsu noored.

Oma ametliku etteaste 
ajal säras eranditult Särtsu 
iga noore silm ja naeris suu. 
see oli nii nakkav,et üle-
jäänud kohalviibijad said 
energiat terveks õhtuks. 
Hiljem võeti mõõtu väledu-
ses ja tantsiti ühiselt selts-
konnatantse. Tänud ka super 
heale muusikale, mille valis 
meile oma valla poiss Tarvo 

Treimuth. Rõõmu jagus 
hommikutundideni ja sööki 
järgmise päeva ühisele lõu-
nalaualegi.

Suured tänud osalejatele, 
teie kõigi panus oli oluline.

Eriline tänu Särtsu noor-
tele, kes ei põlga ära endast 
mitu põlve vanematega ühi-
selt meeldivalt aega veeta ja 
kaugele paistis, et ka neil 
endil oli tore! Teiesuguste 
päralt on tulevik!

Ja, et meie eesootav aasta 
koos ühiste ettevõtmistega 
läheks sama innukalt nagu 
see algas!

Kaasalööjaid oodates.
BOOSE SELTS

Tule noor ja rõõmus meel...

Kodanikeühendustele! 
Tegevustoetuste kevadvooru  

tuleb taotlused esitada 
1. märtsiks. 

Pärast sügiseks esitatud 
taotluste rahuldamist 
on eraldatava summa 

kogumaht  3480 €.

Antsla Gümnaasiumis toimub 
25. märtsil kell 11 – 13 üritus 

„Õhtu ombudsmaniga“.
Inimese igapäevaelu koosneb hulgast 
kohustustest ja õigustest. Kohustused 
tuletuvad meelde pidevalt. Probleeme 
tekib pigem õigustega, mida tihti ei 
teata ja mida rikutakse.

Jaan Tõnissoni Instituudi üle-
Eestiline programm "Õhtu ombuds-
maniga", mille üritusega tuleme 
Antslasse, annab mõtlemisainet 
võimalike igapäevaselt ette tulevate 
väärkäitumiste osas ja üheskoos 
püüame mõnele juhtumile lahendusi 
leida.

Instituudi kavas ühenduvad teater 
ja film. Üritus lahutab küll meelt, aga 
selle põhieesmärk on anda teadmisi 
meie põhiõigustest. 

See on sündmus, milles näida-
takse õigusrikkumiste alaseid lühi-
filme ja Foorumiteatri abiga püütakse 
rikkumistele õiglasem lõpp anda.

Ka ei puudu ürituselt pädev jurist, 
kes nähtut kommenteerib 

ÄRA JÄTA TULEMATA!
SINU KOHALOLEK

AITAB LEIDA LAHENDUSI 
KOHALIKELE 

PROBLEEMIDELE

Luubi all on õigused
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